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Protokół nr RG.0002.9.2024 

z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 19 grudnia 2024 r. 

 
Porządek obrad 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Powitanie. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr RG.0002.8.2024 z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 25 listopada 2024 r. 

5. Wypowiedź Wójta Gminy Lyski na temat prac w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie z prac komisji stałych Rady Gminy Lyski, Komisji Rewizyjnej, Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. 

7. Sprawozdanie z prac Rady Gminy za rok 2024. 

8. Informacja Urzędu Gminy nt realizacji wniosków złożonych przez Radnych w okresie 

czerwiec – listopad 2024. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 1) budżetu Gminy Lyski na 2025 rok 

  - przedstawienie opinii i wniosków Komisji stałych Rady Gminy na temat projektu budżetu oraz 

odczytanie opinii Komisji Budżetu, Rozwoju Gminy, Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji, 

 - odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach, 

 2) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lyski na lata 2025-2047 

 3) zmian budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 1), 

 4) zmian budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 2) 

 5) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2044 

 6) ustalenia w budżecie Gminy Lyski na 2024 rok wykazu wydatków, które nie wygasają z 

upływem roku budżetowego 

 7) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025 

 8) zbycia nieruchomości niezabudowanej 

 9) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności drogowej na nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Lyski w miejscowości Sumina 

 10) określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 

specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 

z opłat jak również trybu ich pobierania 

 11) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Gaszowice, dotyczącego powierzenia 

Gminie Lyski realizacji zadania publicznego w zakresie świadczenia usług przez Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Lyskach – Oddział Świetlica Wielopokoleniowa na rzecz uczestnika z terenu Gminy 

Gaszowice 

 12) zmiany uchwały Nr RG.0007.31.2018 Rady Gminy Lyski z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie 

określenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Lyski, 

13) nadania Statutu Centrum Biblioteki i Kultury w Lyskach, 
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 14) rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej 

 15) planu pracy Rady Gminy Lyski na 2025 rok 

 16) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Jejkowice, dotyczącego powierzenia 

Gminie Lyski realizacji zadania publicznego w zakresie świadczenia usług przez Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Lyskach - Oddział Świetlica Wielopokoleniowa na rzecz uczestnika z terenu Gminy 

Jejkowice 

 17) zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą Lyski a Miastem Wodzisław Śląski dotyczącego 

zasad organizowania i finansowania nauczania religii ewangelickiej w pozaszkolnym punkcie 

katechetycznym przy Parafii Kościoła Ewangelicko-Augsburskiego w Wodzisławiu Śląskim dla 

uczniów szkół, dla których Gmina Lyski jest organem prowadzącym 

10. Sprawy bieżące Rady – wolne wnioski. 

11. Zakończenie obrad sesji. 
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Obrady rozpoczęto 19 grudnia 2024 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 17:26 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Zbigniew Bania 

2. Zbigniew Bugdol 

3. Grzegorz Dudek 

4. Adam Dyakowski 

5. Mirela Gawlik 

6. Paweł Hajok 

7. Łukasz Harazim 

8. Izabela Homola 

9. Sylwia Kluger-Kustoś 

10. Krzysztof Korecki 

11. Monika Lazar 

12. Małgorzata Nowak 

13. Wojciech Paprotny 

14. Anna Salich 

15. Sebastian Staniek 

 

Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski G. Dudek otworzył sesję i stwierdził, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 

15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji – uchwał. 

Ad.2. Powitanie. 

Przewodniczący Rady Gminy S. Dudek powitał wszystkich zebranych na sesji Rady Gminy Lyski. 

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

Ad.3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek - Szanowni Państwo, przechodzimy do porządku 

obrad. W tym porządku obrad będziemy mieli 5 albo 6 zmian, oczywiście każda z tych zmian będzie 

musiała być przegłosowana przez nas oddzielnie, a później całościowo przegłosujemy porządek 

obrad ze zmianami. 

I zmiana porządku obrad: projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

z Gminą Jejkowice, dotyczącego powierzenia Gminie Lyski realizacji zadania publicznego 

w zakresie świadczenia usług przez Ośrodek Pomocy Społecznej w Lyskach - Oddział Świetlica 

Wielopokoleniowa na rzecz uczestnika z terenu Gminy Jejkowice 
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Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie I zmianę porządku 

obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, 

Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Sebastian Staniek 

NIEOBECNI (1) 

Anna Salich 

II zmiana porządku obrad: przesunięcie punktu 9 - projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Lyski na lata 2025-2047 będzie głosowany przed budżetem gminy 

Lyski na 2025 rok 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie II zmianę porządku 

obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, 

Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Sebastian Staniek 

NIEOBECNI (1) 

Anna Salich 

III zmiana porządku obrad: dodatkowy projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia 

pomiędzy Gminą Lyski a Miastem Wodzisław Śląski dotyczącego zasad organizowania i 

finansowania nauczania religii ewangelickiej w pozaszkolnym punkcie katechetycznym przy Parafii 

Kościoła Ewangelicko-Augsburskiego w Wodzisławiu Śląskim dla uczniów szkół, dla których Gmina 

Lyski jest organem prowadzącym 
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Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie III zmianę porządku 

obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, 

Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Sebastian Staniek 

NIEOBECNI (1) 

Anna Salich 

Doszła Radna Anna Salich. Obecnych 15 Radnych. 

IV zmiana porządku obrad: projekt po zmianach w sprawie zmian budżetu Gminy Lyski na 2024 

rok (nr 2) 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie IV zmianę porządku 

obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, 

Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

V zmiana porządku obrad: projekt po zmianach w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Lyski na lata 2024-2044 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie V zmianę porządku 

obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
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ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, 

Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek  

VI zmiana porządku obrad: przesunięcie punktu 9 pdpkt 13 projektu uchwały w sprawie nadania 

Statutu Centrum Biblioteki i Kultury w Lyskach jako punkt 9 pdpkt 1 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie VI zmianę porządku 

obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, 

Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie przyjęcie porządku 

obrad wraz z zmianami. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, 

Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

Ad.4. Przyjęcie protokołu nr RG.0002.8.2024 z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 25 listopada 

2024 r. 

Radny G. Dudek zapytał czy do tego protokołu macie Państwo jakieś uwagi? Jeżeli nie, to 

stwierdzam, iż protokół został przyjęty przez Radę. 
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Ad.5. Wypowiedź Wójta Gminy Lyski na temat prac w okresie międzysesyjnym. 

Wypowiedź Wójta Gminy Lyski nt prac w okresie międzysesyjnym brzmiała następująco: 

- 29 listopada wizyta w Urzędzie Gminy w Bolaticach, gdzie omówiliśmy współpracę między innymi 

na przyszły rok,  

- 2 grudzień, podsumowanie Lyski Rock Festival, zebraliśmy się z Komendantami Straży Pożarnej, 

Komendantami Policji, żeby podsumować, co było dobrze, co źle, co by trzeba było na przyszły rok 

poprawić, ochrona tam była, gastronomia też była, oczywiście Pani organizator, 

- 3 grudnia było spotkanie i szkolenie w ramach Stowarzyszenia LYSKOR, 

- 4 grudnia spotkanie z Dyrektorami szkół, gdzie omawialiśmy obecną sytuację i problemy 

oświatowe, 

- 5 grudzień kiermasz Koła Gospodyń Wiejskich w Raszczycach, bardzo dziękuję za zaproszenie, 

- 6 grudzień sesja Zgromadzenia Ogólnego Związku Gmin i Powiatów Śląskich w Zamku 

Piastowskim w Raciborzu oraz spotkanie popołudniu opłatkowe KGW Sumina również dziękuję 

bardzo za zaproszenie, 

- 8 grudnia odbył się koncert Bożonarodzeniowy. Dziękuję wszystkim, którzy wzięli udział i pomoc 

w organizacji tego koncertu i wydarzenia,  

- 10 grudzień udział w odsłonięciu tablicy upamiętniającej Pana Jana Grajewskiego. To było 

spotkanie na cmentarzu i potem z rodziną, również jeszcze w restauracji. Bardzo uroczyste, fajne, 

wzniosłe wydarzenie, które uczciło pamięć byłego właśnie mieszkańca Bogunic. Następnie spotkanie 

z Dyrektorem z Classenpolu, omówienie również współpracy na przyszły rok, 

- 11 grudzień Konwent Wójtów i Burmistrzów  powiatu raciborskiego,  

- 12 grudnia spotkanie opłatkowe KGW Pstrążna, dziękuję za zaproszenie. Spotkanie opłatkowe 

Zarządu OSP. 

- 16 grudnia - komisje  

- 17 grudnia spotkanie z Panią psycholog, gdzie omawiałyśmy te warsztaty, które się odbyły w 

szkołach i to spotkanie mnie zaskoczyło, bo z tego spotkania bardzo dużo moim zdaniem 

dowiedzieliśmy się o problemach, jakie gnębią jakie, jakie są w naszych placówkach i uważamy 

wszyscy, którzy byliśmy na tym spotkaniu, żeby trzeba było cyklicznie i bardzo systemowo podejść 

do tego, żeby one były na stałe. I zastanawiamy się, czy nie należałoby tego poszerzyć również o 

współpracę z nauczycielami, żeby wiedzieli, jak po tym kontynuować tą pracę, która Pani psycholog 

zaczęła z dziećmi, szczególnie jeżeli chodzi o hejt, o lęki, różne tam były kwestie omawiane, te, co 

wypłynęły po prostu w trakcie tych spotkań,  
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- 18 grudnia - spotkanie opłatkowe w OPS, Zgromadzenie Związku Subregionu Zachodniego z 

siedzibą w Rybniku i spotkanie opłatkowe powiatowe. No i dzisiaj sesja, dziękuję. Otwarcie sali 

jeszcze, nie wszystko. 

Radny G. Dudek - czy do wypowiedzi Wójt, macie Państwo jakieś pytania, bo Pan Radny Staniek 

ma jakieś pytań? Nie. No właśnie nie wiem. Chciałbym tu powiedzieć, że Pani Wójt oczywiście 

uczestniczyła w uroczystym, uroczystym otwarciu sali sportowej w Raszczycach, też miałem 

przyjemność w tym spotkaniu uroczystym uczestniczyć, w tym otwarciu sali uczestniczyć było 

bardzo fajnie. Było to zorganizowane na wysokim poziomie, bardzo dziękuję. 

Wójt Gminy Lyski - powiem sekretarce, jak rozumiesz z kalendarium u mnie nie przygotowała, 

także dziękuję bardzo. 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag.  

Ad.6. Sprawozdanie z prac komisji stałych Rady Gminy Lyski, Komisji Rewizyjnej, Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej P. A. Dyakowski - w sumie myśmy mieli jedno spotkanie 

Komisji Rewizyjnej, ale to ten podpunkt będzie również w dalszym ciągu tam omawiany odnośnie 

pracy na kolejny rok, także jeśli będą wtedy pytania, to wtedy odpowiem na wszelakie pytania, 

dziękuję. 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag.  

Ad.7. Sprawozdanie z prac Rady Gminy za rok 2024. 

Przewodniczący Rady Gminy G. Dudek przedstawił sprawozdanie z prac Rady Gminy Lyski za rok 

2024. Sprawozdanie stanowi zał. do protokołu.  

Radni nie mieli pytań w w/w temacie.    

Ad.8. Informacja Urzędu Gminy nt realizacji wniosków złożonych przez Radnych w okresie 

czerwiec – listopad 2024. 

Przewodniczący Rady Gminy G. Dudek poinformował, że w/w temat był omówiony na wspólnym 

posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy i zapytał czy ktoś jeszcze ma pytania w tym temacie? 

 

Radni nie mieli pytań w w/w temacie.    

 

Ad.9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) nadania Statutu Centrum Biblioteki i Kultury w Lyskach, 

Ww. projekt uchwały był omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i zapytał czy są jakieś 

pytania? 
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Radny P. Hajok - ja mam takie pytanie odnośnie tej uchwały, bo tam niektóre uchwały miały były 

określone, na wrzucane na stronie www.lyski.pl, ogłoszone konsultacje, a ta uchwała nie była 

wrzucona jako konsultacje, że zostały rozpoczęte, tylko zostało wrzucone, że one się zakończyły. I 

mam pytanie do Pana. 

Dyrektor GBP w Lyskach P. B. Nowok - ale było wrzucone, jako że się rozpoczęły konsultacje 

społeczne, nie wpłynęły żadne uwagi ani propozycje, co przekazałam Pani Radcy Prawnej. Ja byłam 

osobą wyznaczoną do ewentualnych komentarzy czy sugestii, nic nie wpłynęło do nas. 

Radny P. Hajok - tylko że. 

Dyrektor GBP w Lyskach P. B. Nowok - konsultacje społeczne trwały od 4 do 10 grudnia. 

Radny P. Hajok – tylko, że nie ma o tym słowa na zarządzeniach na stronie lyseckiej, na www.lyski.pl. 

Chciałem zapytać Pana Radcy Prawnego, czy jak, skoro to się nie ukazało na tym biuletynie naszym. 

Czy to nie będzie jakoś prawnie to ingerowało? 

Radca Prawny P. A. Konieczny - proszę Państwa, jeśli konsultacje miały miejsce to, to nie jest wada 

formalno-prawna, czyli generalnie kwestia upublicznienia samego wyniku konsultacji jest prawnie 

neutralna w stosunku do tego, że same konsultacje miały miejsce, czyli ten projekt uchwały można 

spokojnie procedować. 

Dyrektor GBP w Lyskach P. B. Nowok - i jeszcze chciałam dodać, że konsultacje społeczne były 

ogłoszone i widniały na stronie Urzędu Gminy Lyski, bo pojawił się tam drobny błąd, który 

skorygowałam i poprawiono, i dodano prawidłową informację. 

Radna S. Kluger-Kustoś - to ja chciałam zapytać o te konsultacje, ze względu na to, że na stronie 

BIPu nie ma zarządzenia o konsultacjach, więc jak one zostały skonsultowane, w jaki sposób, czy 

one wisiały w Urzędzie Gminy, czy zostały przeprowadzone konsultacje ustne, jakie Stowarzyszenia 

zostały zaproszone, ponieważ mamy taką sytuację, że na przykład mamy teraz uchwałę świeżą, 

wprowadzoną o porozumieniu z Gminą Wodzisław i na stronie BIP mamy ładnie rozpoczęcie 

konsultacji, terminy konsultacji oraz zarządzenie o zakończeniu konsultacji, a w tym przypadku jest 

tylko zarządzenie o zakończeniu konsultacji. 

Radca Prawny P. A. Konieczny - proszę Państwa, wszystkie szczegóły dotyczące przebiegu 

konsultacji reguluje zarządzenie. W przypadku uchwały dotyczącej statutu instytucji kultury było to 

ogłoszone wcześniej te konsultacje, te wyniki konsultacji one podlegają także cyklicznym usunięciu, 

więc podejrzewam, że mogło tak być w przypadku tej uchwały dlatego, że to jest uchwała, która już 

była kilka miesięcy temu procedowana, więc ja nie znam jak gdyby do końca szczegółów związanych 

z samym przeprowadzeniem tych konsultacji. No, ale idea jest taka, że wyniki konsultacji są gdzieś, 

jeśli wyniki konsultacji są gdzieś podsumowywane, to to podsumowanie wisi przez pewien czas, 

potem jest usuwane. 

http://www.lyski.pl/
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Radna S. Kluger-Kustoś - ja miałam bardziej pytanie, ja miałam bardziej pytanie, gdzie te konsultacje 

są ogłaszane, bo to jest to miejsce, ten rejestr konsultacji, to jest to miejsce na gminie, w portalu na 

BIPie, gdzie organizacje mogą odnieść się do tych konsultacji danego, danej uchwały. Tak, jeżeli 

jeżeli ich nie ma w tym miejscu, to gdzie? 

Sekretarz Gminy P. K. Miera - Szanowni Państwo, konsultacje odbyły się na podstawie, znaczy się, 

rozpoczęcie konsultacji odbyło się na podstawie zarządzenia z dnia 3 grudnia 2024 roku, było to 

zarządzenie numer W.0050.254.2024, było ono tutaj zmienione późniejszym zarządzeniem, które jest 

również na naszej, na naszej stronie BIPu, czyli było to zarządzenie 256, w którym wskazywaliśmy 

w jakiś sposób tam była korekta adresu e-mail. Natomiast w dniu 10 grudnia te konsultacje 

zakończyły się. Natomiast następnego dnia były tutaj przepraszam, 12 grudnia było zakończenie 

tychże konsultacji. Natomiast nie umiem na chwilę obecną otworzyć tego tutaj, a już mam 12 grudnia 

Pani Wójt podjęła zarządzenie numer W.0050.262.2024 w sprawie zakończenia właśnie konsultacji 

tego projektu uchwały i wszystkie te zarządzenia są na naszej stronie BIP w zakładce zarządzenia 

wójta. 

Radna S. Kluger-Kustoś – tak, wszystkie zarządzenia są oczywiście w zakładce zarządzenia, ale jest 

zakładka, która dotyczy konsultacji i uważam, że konsultacje powinny być wpisane w tym miejscu 

tak jak to jest prawidłowo zrobione przy właśnie porozumieniu z Wodzisławiem, czyli mamy 

konsultacje początek konsultacji i tam organizacje samorządowe widzą od tego momentu do tego 

momentu są przeprowadzane konsultacje i mamy zarządzenie o zakończeniu konsultacji. Takie jest 

moje zdanie. 

Radca Prawny P. A. Konieczny – proszę Państwa, kwestie procedowania konsultacji to jest uchwała 

Rady Gminy z 2015 roku. To nie zawsze jest tak, że wszystko tam jest unormowane. Jeśli wyniki 

konsultacji nie utrwalają się na dłużej to w tej uchwale nie ma takiego wymogu. Dlatego też pewne 

rzeczy traktujemy jako postulaty być może do wprowadzenia zmian w tej uchwale konsultacyjnej. 

Ale to jest jak gdyby wyznaczone ramy prawne tych konsultacji są w tej uchwale i takiego wymogu 

jak Pani Radna przed chwilą wskazała no nie ma tam, dlatego też, jeśli Pani Wójt zdecyduje się na 

taką decyzję pod wpływem Państwa oczekiwań nie widzę najmniejszego problemu, ale sama uchwała 

takiego wymogu nie stawia, także dziękuję. 

Radny P. Hajok - artykuł numer 2 konsultacje ogłasza i przeprowadza Pani Wójt Gminy Lyski. 

Konsultacje przeprowadzone są w szczególności za pośrednictwem strony internetowej Urzędu 

Gminy Lyski www.lyski.pl, na której wraz z ogłoszeniem zamieszcza się projekt aktu prawnego 

stanowiącego przedmiot konsultacji. 3. ponadto dopuszcza się przeprowadzanie konsultacji w formie 

bezpośrednich spotkań z przedstawicielami podmiotów wymienionych w artykule, pierwszym. 4. 

Wójt Gminy Lyski każdorazowo dokonuje wyboru formy konsultacji i określa termin jej 

przeprowadzenia w formie zarządzenia. Zatem Pani Sylwia zapytała, skoro nie było ogłoszone na 

stronie, ale nie ma tam rozpoczęcia konsultacji, jest tylko zakończenie. Zarządzenie na stronie 

www.lyski.pl, chciała zapytać Panią Wójt, w jaki sposób przeprowadziła te konsultacje? 

http://www.lyski.pl/
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Radny G. Dudek - dobrze, czy ja rozumiem, że tu jest kwestia tego, że na stronie internetowej gminy 

nie było zarządzenia o rozpoczęciu konsultacji ogłoszonego, tak czy było?  

Wójt Gminy Lyski – było, tylko nie w tej zakładce w której oczekujecie. 

Zastępca Wójta Gminy Lyski P. Sz. Musioł – było w zarządzeniach. 

Radny G. Dudek - a czyli było w zakładce zarządzenia, a nie w zakładce konsultacje. 

Radna S. Kluger-Kustoś - wszystkie zarządzenia są oczywiście w zarządzeniach jest specjalna 

nakładka, która dotyczy konsultacji i są wydziały, które się wprowadzają tamte zmiany, a są wydziały, 

które nie wprowadzają i dlatego nie wiem, czy organizacje są tu przyzwyczajone, że przeszukujemy 

cały BIP i szukamy, jakie uchwały są konsultowane, czy faktycznie jest w ten sposób, że one są w 

jednym miejscu i wtedy te organizacje pożytku publicznego wiedzą, że tam są te dokumenty, które 

mogą konsultować. 

Radca Prawny P. A. Konieczny – proszę Państwa, odpowiem w ten sposób, patrzę sobie na BIP 

Gminy Lyski beleczka taka, która funkcjonuje ogólny BIP, tak. Wchodzę, strona główna, 

kierownictwo, zarządzenie wójta, zarządzenia wójta rozwija się kolejny, pod folder rok 2024, tutaj w 

tym miejscu są wszystkie zarządzenia dotyczące rozpoczęcia i zakończenia, natomiast jeśli Pani 

Radna ma taką wolę, pochylimy się nad tym problemem, żeby przekierować organizacyjnie, nie w 

formie uchwały, tylko organizacyjnie, żeby te konsultacje otwarcie, zakończenie było w innym 

miejscu, tak, żeby to intuicyjnie było do wychwycenia. To jest kwestia po prostu, kwestia 

przyporządkowania na stronie BIP-owskiej. 

Radna S. Kluger-Kustoś – no ja tak myślałam, że to funkcjonuje, ponieważ niektóre uchwały tam są 

wprowadzone i rozpoczęcie, i zakończenie, więc jeżeli możemy prosić o przekierowywanie tam na 

tą stronę, to to bardzo proszę. 

Wójt Gminy Lyski – myślę, żeby wziąć to pod uwagę, bo uważam, że to jest akurat uważam, że to 

jest słuszna sugestia. 

Radny G. Dudek - tak, tak, też tak, też tak uważam, iż w zakładce konsultacje powinno być akt prawny 

normujące akurat te działania, ale to nie stanowi przeszkody formalnej do tego, żeby Rada Gminy 

pochyliła się nad tym projektem uchwały tak i tu zadam jeszcze pytania, czy są jeszcze jakieś uwagi, 

jakieś pytania do tego projektu uchwały? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie nadania 

Statutu Centrum Biblioteki i Kultury w Lyskach 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Łukasz Harazim, Izabela 

Homola, Krzysztof Korecki, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian 

Staniek 

PRZECIW (2) 

Paweł Hajok, Sylwia Kluger-Kustoś 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Zbigniew Bania, Monika Lazar 

2) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lyski na lata 2025-2047 

Ww. projekt uchwały był omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i zapytał czy są jakieś 

pytania? 

Skarbnik Gminy Lyski odczytała uchwałę nr 4200.5.166.2024 V Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Katowicach z dnia 10 grudnia 2024 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez 

Wójta Gminy Lyski projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lyski 

na lata 2025-2047, 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lyski na lata 2025-2047 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, 

Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

3) budżetu Gminy Lyski na 2025 rok 

Ww. projekt uchwały był omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i zapytał czy są jakieś 

pytania? 

Skarbnik Gminy Lyski odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej, uchwała nr 

4200.5.163.2024 V Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach z dnia 10 
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grudnia 2024 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Lyski projekcie uchwały 

budżetowej na 2025 rok wraz z uzasadnieniem. 

Skarbnik Gminy Lyski odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej, uchwała nr 

4200.5.165.2024 V Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach z dnia 10 

grudnia 2024 roku w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu przyjętego w projekcie 

uchwały budżetowej na 2025 r. Gminy Lyski 

Radna I. Homola – odczytała uchwałę nr 1/2024 Komisji ds. współpracy z samorządami i promocji 

gminy Lyski z dnia 27.11.2024 r. w sprawie opinii projektu budżetu na rok 2025, 

Radny P. Hajok – odczytał uchwałę nr 1 /2024 Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy 

Społecznej Rady Gminy Lyski z dnia 26.11.2024 r. w sprawie opinii projektu budżetu na rok 2025, 

Radny Z. Bugdol - odczytał uchwałę nr 1/2024 roku Komisji Gospodarki Komunalnej, Komunikacji, 

Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa i Porządku Publicznego oraz Samorządów Rady Gminy 

Lyski z dnia 28 listopada 2024 roku w sprawie opinii projektu budżetu na rok 2025,  

Radna S. Kluger- Kustoś – odczytała uchwałę nr 1/2024 Komisji Budżetu, Rozwoju Gminy, 

Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji Rady Gminy Lyski z dnia 3 grudnia 2024 r. w sprawie 

opinii projektu budżetu na rok 2025. 

Radna S. Kluger- Kustoś – tym sposobem dotarliśmy do końca. Ja jeszcze w swoim imieniu 

chciałabym zabrać głos w sprawie tych naszych planów Komisji Budżetu Rozwoju Gminy, w mojej 

ocenie po wprowadzeniu zmian do budżetu na 2025 rok projekt uchwały budżetowej miał stanowić 

dokument zrównoważony, nastawiony na rozwój wszystkich sołectw. Wprowadzone przez radnych 

propozycje zmian są uzasadnione i przewidują realizację szeregu inwestycji w każdym sołectwie. 

Zaproponowane działania, które szczegółowo zostały opisane w uchwale, miały na celu poprawę 

jakości życia mieszkańców niewybranych sołectw. Zapisy proponowanych zmian obejmują po 

wcześniejszych konsultacjach radnych z mieszkańcami ich potrzeby. Oceniając, czy budżet gminy 

jest nastawiony na rozwój, warto zwrócić uwagę na kilka kluczowych elementów, które mogą 

wskazywać na priorytety związane z rozwojem gminy. Budżet gminy, który jest nastawiony na 

rozwój, będzie zawierał odpowiednie środki i strategię umożliwiającą realizację długofalowych 

celów rozwoju społecznego, infrastrukturalnego i gospodarczego. Takie zadania chcielibyśmy 

wprowadzić. Zmiany infrastruktury, remonty obiektów użyteczności publicznej na edukację i na 

zrównoważony rozwój, dzięki szerokiemu podejściu zwrócenie uwagi na bieżące potrzeby 

mieszkańców oraz długofalowym rozwoju gminy, dokument ten po wprowadzeniu zmian miał 

stworzyć fundamenty do realizacji ambitnych celów w nadchodzącym roku. Niezrozumiałe jest więc 

wyrywkowe wprowadzenie najprostszych zadań do budżetu z pominięciem zadań inwestycyjnych. I 

tak pominięto inwestycję w Nowej Wsi, jaką jest budowa trybun, pominięto realizację remontu drogi 

w Adamowicach na ulicy Kościelnej, w Pstrążnej na ulicy Księdza Hojki i Księdza Raska, ulicy 

Stodolskiej w Zwonowicach oraz przebudowę drogi gminnej ulicy bocznej ulicy Raciborskiej w 

Bogunicach czy ulicy Sportowej sołectwie Dzimierz. Komisja zaproponowała zwiększenie o 50000 
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do zakupu wozu bojowego w Bogunicach, mając na uwadze problemy przy realizacji zakupu 

samochodu dla sołectwa Dzimierz. Miało to stanowić wsparcie dla realizacji tak ważnego 

przedsięwzięcia. Propozycji nie przyjęto, nie zostały również wpisane zadania, które miały polepszyć 

oświetlenie przystanków w sołectwie Dzimierz oraz ulicy Leśnej w Adamowicach. Z 15 propozycji, 

które wniosła Komisja Budżetu, Rozwoju Gminy, Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji do 

budowy projektu budżetu wprowadzono zadanie, które umożliwi realizację szkolnych programów 

profilaktycznych w profilaktyki alkoholowej i narkotykowej, zabezpieczenie środków na realizację 

Lyski Rock Festiwal oraz organizację Konkursu Pieśni Chóralnej im. Czesława Prudla i 

zabezpieczenie środków na obchody 75-lecia LKS Nowa Wieś oraz na nasz wniosek zostały 

zabezpieczone środki na dofinansowanie dla mieszkańców do budowy przydomowych oczyszczalni 

ścieków. Gmina zabezpieczyła kwotę 50000, my natomiast zaproponowaliśmy zwiększenie tej kwoty 

88897 i 48 groszy, co łącznie robi 138897 i 48 groszy. Brak uwzględnienia proponowanych zmian w 

budżecie gminy nie oznacza, że budżet jest zamknięty na wszystkie zmiany. Może to jedynie 

wskazywać, że w danym momencie nie udało się znaleźć konsensusu lub odpowiednich środków na 

realizację propozycji. Gmina wciąż może wprowadzić zadania zmian budżetowych w przyszłości w 

zależności od zmieniających się sytuacji finansowych i potrzeb społecznych. Mam nadzieję, że 

władze gminy będą otwarte na nowe zadania i na wszystkie sołectwa. Dziękuję. 

Radny G. Dudek - czy tutaj mamy jakieś pytania do Pani Przewodniczącej, nie widzę. Ja chciałem 

teraz poprosić o głos Panią Skarbnik, ale Pani Przewodnicząca już jakby wymieniła te zadania, które 

no Pani Wójt zaakceptowała i które ujęła w projekcie budżetu Gminy Lyski na 2025 wobec czego 

Szanowni Państwo, czy jeszcze ktoś w sprawie budżetu chce zabrać głos? 

Radny Z. Bania - chciałem przeczytać oświadczenie Klubu Zrównoważony Rozwój Gminy Lyski 

dotyczące stanowiska dotyczącego budżetu gminy na 2025 rok. W ocenie Radnych Klubu 

Zrównoważony Rozwój Gminy Lyski po wprowadzeniu zmian do budżetu na 2025 rok projekt 

uchwały budżetowej miał stanowić dokument zrównoważony, ukierunkowany na dynamiczny rozwój 

gminy, wszystkich sołectw. Wprowadzone przez Radnych propozycje zmian były uzasadnione i 

przewidywały realizację szeregu inwestycji zbilansowanych i ukierunkowanych na potrzeby każdego 

sołectwa. Zaproponowane działania, które szczegółowo zostały opisane w uchwale komisji 

budżetowej, miały na celu poprawę jakości życia mieszkańców nie w wybranych sołectwach. Zapisy 

proponowanych zmian obejmowały po wcześniejszych konsultacjach radnych z mieszkańcami ich 

potrzeby. Propozycje naszego klubu do budżetu zawierały istotne zmiany w wielu kluczowych 

obszarach, takich jak infrastruktura, edukacja czy ochrona środowiska. Dzięki szerokiemu podejściu, 

skoncentrowanemu na zaspokajanie bieżących potrzeb mieszkańców oraz długofalowemu rozwojowi 

gminy, dokument ten po wprowadzeniu zmian, miał fundamentalny do realizacji ambitnych celów w 

nadchodzącym roku. Należy zauważyć, że w szczególności budżet kładzie nacisk na poprawę 

dostępności do usług publicznych, zwiększenie inwestycji w infrastrukturę lokalną, a także 

wspieranie aktywności, wspieranie aktywności społecznej i rozwoju lokalnych inicjatyw. Całość 

proponowanych zmian do budżetu przez nasz klub niestety, nie została uwzględniona przez Panią 

Wójt. Jednak mając na uwadze, iż jest to budżet tworzony na nowych zasadach finansowania 
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jednostek samorządu terytorialnego oraz jest to pierwszy budżet tej kadencji, nowych władz 

wykonawczych gminy, klub daje kredyt zaufania oraz liczy na współpracę i uwzględnienie naszych 

propozycji w ciągu roku w ramach uchwalonych środków finansowych w wykonaniu budżetu na 

2025 rok w taki sposób, aby wszystkie sołectwa zostały traktowane w sposób zrównoważony 

finansowo, stwarzając realne możliwości do realizacji zaplanowanych przedsięwzięć. Klub liczy na 

to, że pominięte zadania w poprawkach do budżetu będą sukcesywnie, w ramach posiadanych 

środków wprowadzane i realizowane w 2025 roku. Dziękuję. 

Radny G. Dudek - dziękuję bardzo Panu Radnemu, czy ktoś z Państwa jeszcze chce zabrać głos 

przed przejściem do głosowania? 

Radny Z. Bania - Klub Radnych Zrównoważony Rozwój Gminy Lyski z dnia 19.12.2024 roku. 

Zmiany do projektu uchwały Rady Gminy Lyski w sprawie budżetu Gminy Lyski na 2025 

Zmiana nr 1: w paragrafie 4 uchwały proponujemy zastąpić kwotę 167 500 zł kwotą 81 000 zł, a 

różnicę tych kwot, czyli 86 500 zł przeznaczyć na zwiększenie wydatku inwestycyjnego w postaci 

zakupu samochodu osobowego dla OSP Bogunice. Obecnie w dziale 754 rozdziale 6050 par.  6230 

„Dotacja celowa z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i 

zakupów inwestycyjnych jednostek niezaliczanych do sektora finansów publicznych, w tym zakup 

samochodu dla OSP Bogunice jest kwota 200 000 zł, po zmianie byłaby kwota 286 500 zł.  

Tym samym  uległby zmianie załącznik numer 11 do projektu przedmiotowej uchwały: Zestawienie 

planowanych kwot dotacji udzielonych z budżetu Gminy w 2025 roku pkt. II dotacje dla jednostek 

spoza sektorów finansów publicznych, gdzie obecnie na zadaniu „ Dotacja celowa z budżetu na 

finansowanie lub dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych jednostek 

niezaliczanych do sektora finansów publicznych par. 6230 jest kwota 200 000 zł, po zmianie byłaby 

to kwota 286 500 zł.  

Zmiana nr 2: w paragrafie 6 ust. 1 wykreślić 3) o treści: „dokonywania zmian w ramach działu w 

planie wydatków inwestycyjnych i bieżących, w tym m. in. przeznaczonych na finansowanie 

uposażeń i wynagrodzeń ze stosunku pracy.” 

Uzasadnienie 

Proponowane zmiany podyktowane są optymalizacją wydatków budżetu Gminy Lyski w 2025 roku 

i chęcią realnego zabezpieczenia wydatków w dziale bezpieczeństwo publiczne i ochrona 

przeciwpożarowa, w tym przede wszystkim umożliwienie zakupu umożliwienie zakupu samochodu 

dla OSP Bogunice, który przy zakupie będzie służył wszystkim mieszkańcom Gminy Lyski. 

Radny Z. Bania - chciałbym jeszcze od siebie dodać, że ta zmiana jest też podyktowana ostatnimi 

wydarzeniami w Lyskach, kiedy to w jednym z gospodarstw domowych doszło do pożaru, jak wiemy 

i tam są straty około miliona złotych. Także najważniejsze jest bezpieczeństwo naszych mieszkańców 

i nasz klub kładzie na to bezpieczeństwo i z tego z tego też między innymi powodu chcemy te 

pieniążki przesunąć. 
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Radny S. Staniek - ja w sumie nie mam pytań tylko te pieniążki zostały zabrane z rezerwy, która 

niejednokrotnie nam się przydawała do tego choćby właśnie mówiąc o tym bezpieczeństwie, o 

którym wspominał tutaj Pan Radny Bania, że kiedy były kataklizmy na terenie naszej gminy, można 

było z tych pieniędzy korzystać, więc tutaj, jeżeli chodzi o bezpieczeństwo, to chyba wszyscy o tym 

myślimy. 

Radny G. Dudek - czy jeszcze ktoś chce zabrać głos? Szanowni Państwo, a więc. Proponuję, aby 

pani Małgosia przygotowała. Bo to są propozycje zmian w budżecie. One są oznaczone, one są 

oznaczone jako zmiana numer 1, czy zmiana numer 2 i każdą po prostu będziemy głosować, Radni 

niech się wypowiedzą, za tym, głosować będziemy oddzielnie, czyli zmiana numer 1. Nie musi Pani 

w formie opisowej, bo to zostało przeczytane. Wszyscy wiemy, o co chodzi. Ok, możemy 

głosować? 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie zmianę nr 1 złożoną przez Klub 

Radnych Zrównoważony Rozwój Gminy Lyski 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Paweł Hajok, Sylwia 

Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar 

PRZECIW (7) 

Mirela Gawlik, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna 

Salich, Sebastian Staniek 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie zmianę nr 2 złożoną przez Klub 

Radnych Zrównoważony Rozwój Gminy Lyski 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Paweł Hajok, Sylwia 

Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar 

PRZECIW (7) 

Mirela Gawlik, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna 

Salich, Sebastian Staniek 
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Radni nie mieli więcej pytań do ww. projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

budżetu Gminy Lyski na 2025 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Zbigniew Bugdol, Mirela Gawlik, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Monika Lazar, Małgorzata 

Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Zbigniew Bania, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Paweł Hajok, Sylwia Kluger-Kustoś, 

Krzysztof Korecki 

 4) zmian budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 1) 

Ww. projekt uchwały był omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i zapytał czy są jakieś 

pytania? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag.   

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 1) 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, 

Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

 5) zmian budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 2) 

Projekt po zmianach omówiła Skarbnik Gminy P. W. Zdziebczok i zapytała czy są jakieś pytania? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag.   

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 2). 
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Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, 

Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

 6) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2044 

Projekt po zmianach omówiła Skarbnik Gminy P. W. Zdziebczok i zapytała czy są jakieś pytania? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag.   

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2044 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, 

Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

 7) ustalenia w budżecie Gminy Lyski na 2024 rok wykazu wydatków, które nie wygasają z 

upływem roku budżetowego 

 Ww. projekt uchwały był omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i zapytał czy są jakieś 

pytania? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag.   

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

ustalenia w budżecie Gminy Lyski na 2024 rok wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 

roku budżetowego 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
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ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, 

Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

 8) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025 

Ww. projekt uchwały był omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i zapytał czy są jakieś 

pytania? 

Radna S. Kluger-Kustoś - ja chciałam zapytać o wyniki konsultacji tego projektu uchwały, ponieważ 

konsultacje zakończyły się dzisiaj w dniu dzisiejszym o godzinie 16:00, więc zarządzenia na pewno 

nie ma. 

Sekretarz Gminy P. K. Miera - Szanowni Państwo, konsultacje w sprawie Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2025 rozpoczęły się konsultacje zarządzeniem Wójta nr W.0050.260.2024 z dnia 11 grudnia 2024 r. 

zgodnie z par. 1 ust 2, to konsultacje były prowadzone w dniach od 12 do 18 grudnia. Natomiast 

zgodnie z zarządzeniem, które zostało opublikowane dzisiaj, czyli w dniu 19 grudnia to jest 

zarządzenie numer W.0050.273.2024 Wójt Gminy Lyski zarządza co następuje, zakończono 

procedurę konsultacji projektu uchwały i jest ust nr 2 w par. 1, w trakcie konsultacji nie wpłynęła 

żadna opinia do przedstawionego projektu uchwały. 

Radny Z. Bania - ja mam takie pytanie do Pani Wójt, byłem jakby przez społeczeństwo, 

wydelegowany w związku z tym, że skład osobowy budzi wiele kontrowersji w społeczeństwie, 

chciałbym się dowiedzieć, jakie kryteria były dobierane i jakim kluczem Pani dobrała skład osobowy 

do tej komisji? 

Wójt Gminy Lyski - Przewodnicząca Komisji Pani Karina Wojaczek, jest wieloletnią nauczycielką 

jak Pan wie i w poprzedniej kadencji, bardzo często zwracała nam uwagę na rzeczy, które były jakieś 

czasami nieprawidłowo i tak dalej. Ona, ona to wyszukiwała, znalazła za każdym razem i uważam, 

że bardzo dobrze się w tej roli sprawdza. Uważam, że przeciwdziałanie zarówno uzależnieniom 

behawioralnym, jak i narkomanii, narkomanii, w szkołach jest jednym z podstawowych zadań tej 

komisji, nie tylko wśród osób dorosłych i uważam, że tutaj jak najbardziej. I do kogo Pan ma 

zastrzeżenia? Może o które osoby Pan ma zastrzeżenia? Jest Pan Adam Gembalczyk, czyli były 

strażak… 

Radny Z. Bania – ja, ja nie mam zastrzeżeń, społeczeństwo mnie wydelegowało, bo budziło to 

wiele dyskusji i kontrowersji. 

Wójt Gminy Lyski - społeczeństwo Pana, oddelegowało Pana społeczeństwo, rozumiem, rozumiem. 

No więc tak, no to Pan Gembalczyk, były strażak myślę, że w wielu akcjach brał udział. Myślę, że 

osoba jak najbardziej kompetentna widziała na przykład co alkohol potrafi zrobić. Nie wiem co, tutaj 
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dalej tłumaczyć. Pan Hałacz, były Przewodniczący Rady możecie mi powiedzieć, kto tam jeszcze 

teraz jest Pan Hałacz, Pan Korbel, były dzielnicowy, chyba nikt lepiej nie zna naszej gminy i 

wieloletni członek komisji, który zrezygnował na czas wtedy jak był radnym, żeby nie być radnym i 

członkiem komisji i pracownik OPS, Pani Stasia tak, no musi być pracownik OPS moim zdaniem w 

takiej komisji, więc nie wiem do kogo Pan ma te zastrzeżenia, do kogo przepraszam społeczeństwo, 

które do Pana się zgłosiło ma zastrzeżenia. Ja swój klucz powiedziałam. 

Radny G. Dudek - dobrze, czy jeszcze ktoś chce zabrać głos na temat tego projektu uchwały? 

Wobec tego, jeżeli nie ma pytań, proszę o przygotowanie materiałów pod głosowanie?  

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł Hajok, Łukasz 

Harazim, Izabela Homola, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech 

Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Zbigniew Bania, Sylwia Kluger-Kustoś 

9) zbycia nieruchomości niezabudowanej 

Ww. projekt uchwały był omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i zapytał czy są jakieś 

pytania? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag.   

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zbycia 

nieruchomości niezabudowanej 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
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Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, 

Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

10) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności drogowej na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Lyski w miejscowości Sumina 

Ww. projekt uchwały był omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i zapytał czy są jakieś 

pytania? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag.   

  

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na ustanowienie służebności drogowej na nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Lyski w miejscowości Sumina 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, 

Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

11) określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 

specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia z opłat jak również trybu ich pobierania 

Ww. projekt uchwały był omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i zapytał czy są jakieś 

pytania? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag.   

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 

specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia z opłat jak również trybu ich pobierania 

Wyniki głosowania 
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ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, 

Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

 12) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Gaszowice, dotyczącego 

powierzenia Gminie Lyski realizacji zadania publicznego w zakresie świadczenia usług przez 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Lyskach – Oddział Świetlica Wielopokoleniowa na rzecz 

uczestnika z terenu Gminy Gaszowice 

 Ww. projekt uchwały był omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i zapytał czy są jakieś 

pytania? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag.   

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Gaszowice, dotyczącego powierzenia 

Gminie Lyski realizacji zadania publicznego w zakresie świadczenia usług przez Ośrodek 

Pomocy Społecznej w Lyskach – Oddział Świetlica Wielopokoleniowa na rzecz uczestnika z 

terenu Gminy Gaszowice, 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, 

Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek  

13) zmiany uchwały Nr RG.0007.31.2018 Rady Gminy Lyski z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie 

określenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Lyski, 

Ww. projekt uchwały omówił Dyrektor GZOPO w Lyskach 

Radny P. Hajok - takie pytanie do Pana Radcy Prawnego, czy my byśmy mogli dzisiaj na posiedzeniu 

na sesji zmienić jeden mały fragment w tej uchwale, czy to będzie skutkowało tym, że znowu będzie 

musiała być ona poddana pod konsultacje? 
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Radca Prawny P. A. Konieczny – proszę Państwa, tego typu projekt jest konsultowany ze związkami 

zawodowymi, więc obawiam się, że wprowadzenie jakiejkolwiek ingerencji będzie musiało się 

wiązać z konsultacją ze związkami zawodowymi, więc proszę ewentualnie mieć to na uwadze, jeśli 

ma być Państwa decyzja o zdjęciu tego z porządku obrad także, to jedynie z tego względu zalecałbym 

ostrożność w formułowaniu ewentualnych poprawek do tego projektu uchwały 

Radny P. Hajok - w takim razie chciałbym tylko oświadczyć w imieniu naszego klubu, że 

chcielibyśmy, żeby ta w tej uchwale nie znalazło się tam ta końcówka, czyli z wyjątkiem artykułu 1 

ustawy 3, który wchodzi w życie z dniem 1 września. Uważamy, że te podwyżki powinny być 

wszystkie jednakowe od stycznia, a nie dzielone to na styczeń i wrzesień. Dziękuję bardzo. 

Radny G. Dudek - dobrze, dziękuję, ale czy ja mam rozumieć, że Pan Panie Radny, składa wniosek 

o zmianę, dokonanie zmiany w tym projekcie uchwały, bo ja nie wiem teraz, czy taka zmiana jest 

możliwa, czy nie? 

Radny P. Hajok - nie no właśnie jeszcze skoro Pan Radca Prawny powiedział, że ta zmiana nie jest 

możliwa, no to nie będziemy wnioskować. 

Radny G. Dudek - ale to Pan składa to, wobec czego poinformował. 

Radca Prawny P. A. Konieczny – to było w formie oświadczenia? 

Radny P. Hajok – oświadczenia, na podstawie oświadczenia tylko. 

Radna S. Kluger-Kustoś - ja mam propozycję ściągnięcia tego z obrad i wprowadzić zmiany od 

pierwszego, znaczy na następnej, na następnej sesji, to tak i tak nauczyciele dostaną podwyżki od 

lutego czy Panie, Panie Hajok, czy Panu by się podobała moja koncepcja? 

Radny G. Dudek - Panie Przewodniczący Hajok, Pani Radna zadała Panu pytanie. 

Radca Prawny P. A. Konieczny – ja bym miał po, żeby może Pana Kierownika jeszcze o to zapytać 

wszystko, bo tak wypadałoby. 

Radny G. Dudek - no właśnie, Panie Kierowniku, niech się Pan wypowie dobrze na dzień, na stan 

obecny mamy wniosek o to, żeby rozumiem przez przez albo albo kwestia zmiany w projekcie, 

wniosek w sprawie zmiany w projekcie uchwały, a jeżeli ten wniosek w sprawie zmiany w projekcie 

uchwały jest niemożliwy w związku z przeprowadzonymi konsultacjami, z konsultacjami, a Pan 

Mecenas twierdzi, że jest niemożliwy, wobec czego Pani Radna Sylwia Kluger-Kustoś, złożyła 

wniosek o zdjęcie z porządku obrad tego projektu uchwały, ale przed tym niech się Pan wypowie Pan 

Kierownik. 

Dyrektor GZOPO w Lyskach P. B. Adamczyk - znaczy, według mojej wiedzy musimy rozpocząć 

konsultacje na nowo i tak jak Pan Radca stwierdził na dzień dzisiejszy możemy tylko albo głosować, 

albo znaczy głosować za lub nie, bo wycofanie jest równoznaczne z głosowaniem przeciw tej 

uchwale. 
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Radna S. Kluger-Kustoś - mam jeszcze pytanie czy można zrobić w ten sposób, że teraz uchwalimy 

tą uchwałę, a na miesiąc styczeń Pan przygotuje zmiany uchwały wprowadzającą podwyżkę dla 

wszystkich nauczycieli od wtedy lutego. 

Dyrektor GZOPO w Lyskach P. B. Adamczyk - czegoś takiego nie możemy zrobić. 

Radna S. Kluger-Kustoś - czyli to musimy wycofać tę propozycje naszą. 

Radca Prawny P. A. Konieczny –  znaczy ja mam może inną propozycję, żebyście Państwo to, co 

Pani Radna była uprzejma powiedzieć, zostawić tą uchwałę, być może Państwo wprowadzicie po 

konsultacji ze związkami, nową wersję. Dlatego też, dlatego też wersja docelowa, czyli głosowanie 

tego dzisiaj tej uchwały, tego projektu uchwały, byłoby rozwiązaniem, który które byłoby dzisiaj 

procedowane, z tendencją, że w przyszłości to podlegać będzie, podlegać zmianom, ale oczywiście z 

zachowaniem procedury konsultacji związkowej. 

Radny S. Staniek - i ja mam pytanie, czemu myśmy tego na komisjach nie obgadali? 

Radna S. Kluger-Kustoś - zadawali pytania, czy możemy prosić o podwyżkę dla nauczycieli od 

przyszłego miesiąca, żeby wszyscy mieli równo? 

Radny Z. Bania – ok, był temat podjęty, ale wydaje mi się Panie Mecenasie, że związki zawodowe 

są zawsze za pracownikami i są za podwyżkami, nie? 

Radca Prawny P. A. Konieczny – proszę zostawić związkom zawodowym prawo do zachowania 

autonomii w tej kwestii. Może jeszcze będą inne kwestie, na które związki zawodowe zwrócą uwagę, 

bo wiem, że kwestia, materia oświatowa jest bardzo delikatna i przerwanie tego procesu 

legislacyjnego wydaje się być moim, przynajmniej zdaniem, dosyć niewłaściwą decyzję, ale w 

ramach każdego sumienia Radnego pozostawiam to oczywiście do głosowania. 

Radna I. Homola – o ile mi wiadomo na komisji niech Pan Dyrektor Adamczyk jeszcze przypomni, 

ale Pan wtedy wspominał, że wszystkie ościenne gminy raczej mają tak przyjęte te podwyżki, że od 

nowego roku dyrektorom, a od września wychowawcom klas. Proszę przypomnieć, czy tak było, bo 

ile wiem, to wiem. 

Dyrektor GZOPO w Lyskach P. B. Adamczyk - znaczy troszeczkę inaczej, ja tłumaczyłem, że myśmy 

tej podwyżki nie gwarantowali w naszym budżecie. Natomiast zwróciły nam uwagę przy opiniowaniu 

tej uchwały, bo mieliśmy tam zawarte tylko wzrost tego dodatku motywacyjnego dla wicedyrektorów, 

bo na to nam zwrócił uwagę dyrektor szkoły po 2 miesiącach znaczy nowy dyrektor szkoły, po 2 

miesiącach urzędowania, że jego zastępca, który jest z nim od godziny 7:00 do 15.00, na liście płac 

jest na czterdziestym którymś miejscu w szkole. Wiadomo, że nauczyciele mają nadgodziny, 

zarabiają na czymś, pracują jeszcze dodatkowo tam, gdzie to jest, jeżeli to jest możliwe, w innych 

szkołach. Natomiast tego już dyrektor szkoły i wicedyrektor nie może zrobić. Szkoła w Lyskach, jest 

specyficzną szkołą, dlatego że oprócz tego, że może proporcjonalnie, gdybyśmy wzięli ilość 

oddziałów, to musimy wziąć jeszcze pod uwagę to, że tam są oddziały integracyjne, a każdy oddział 
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integracyjny to jest troszeczkę problemów dla dyrektorów, dla dyrektora takiej szkoły i tu rola, znaczy 

się, ta funkcja wicedyrektora jest po naszej, powinna być w jakiś sposób doceniona. Związki 

zawodowe przy opiniowaniu tej uchwały zwróciły się do nas, że miasto Rybnik od 1 września podjęło 

uchwałę o podwyższeniu dodatku motyw, znaczy dodatku za wychowawstwo. My żeśmy poszli też 

tą drogą, mając pod uwagę, że gdybyśmy to chcieli zrobić od 1 stycznia, to nie mamy tam 

zagwarantowanych w budżecie środków na wypłatę tych dodatków. 

Radny G. Dudek - dziękuję Panu Dyrektorowi za wypowiedź. Szanowni Państwo, ja rozumiem, że 

jakby temat został wyczerpany i  rozumiem, że Pani Sylwia Kluger wycofuje ten wniosek o zdjęcie 

tej uchwały z porządku obrad, wobec czego jeżeli nie ma już pytań, natomiast co chciałem 

powiedzieć? Ja myślę, że intencją Radnych było to, żeby no zachować tu taką sprawiedliwość 

społeczną, żeby zarówno nauczyciele, jak i zastępcy dyrektora otrzymali ten dodatek, może nie duży, 

ale istotny w jednym okresie czasowym. I tutaj może taka prośba do Pana Dyrektora, żeby się nad 

tym pochylił, bo zawsze jakieś rezerwy w budżecie można znaleźć i potraktować też tych nauczycieli 

w sposób bardziej sprawiedliwy. Ale jeżeli nie ma pytań, to przechodzimy do przegłosowania tego 

projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały Nr RG.0007.31.2018 Rady Gminy Lyski z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie 

określenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Lyski 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, 

Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek  

14) rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej 

Ww. projekt uchwały był omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i zapytał czy są 

jakieś pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej 

Wyniki głosowania 
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ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, 

Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

15) planu pracy Rady Gminy Lyski na 2025 rok 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek - Szanowni Państwo, ja wspominałem na wspólnym 

posiedzeniu komisji, żeby się pochylić i zastanowić nad takim jednym tematem, który mamy w tym 

planie pracy w sierpniu, a brzmi ono następująco, jest to „Informacja Urzędu Gminy na temat 

realizacji wniosków złożonych przez Radnych w okresie grudzień 2024 do maja 2025. Tutaj Pan 

Sekretarz jakby powiedział coś takiego i wszystkie te nasze wnioski, bo ten, co chciałem powiedzieć 

ten, to zadanie to zostało jakby wstawione do harmonogramu pracy Rady Gminy Lyski jeszcze przed 

tym obowiązkiem umieszczania wszystkich naszych interpelacji na BIPie. Także uważam, iż nie 

wiem, czy jest konieczność przetwarzania tego jeszcze raz przez Radę Gminy Lyski i ja składam 

wniosek o  to żeby to zadanie tą „Informację Urzędu Gminy Lyski na temat realizacji wniosków 

złożonych przez Radnych w okresie grudzień 2024 do maj 2025” wykreślić z planu pracy Rady 

Gminy. Czy Państwo macie jakieś pytania? 

Radna S. Kluger-Kustoś - ja tylko chciałam zapytać, z jakiej daty teraz są interpelacje na BIPie, bo 

nie sprawdzałam, czy jest to, czy jest to aktualnie wprowadzane na stronę czy… 

Sekretarz Gminy P. K. Miera - Szanowni Państwo, a więc tak, można to sobie w bardzo łatwy sposób 

sprawdzić, na naszej stronie BIP jest to w zakładce Rada Gminy, interpelacje i zapytania w kadencji 

obecnej są przedstawione interpelacje od stycznia do maja 2024 oraz od czerwca do grudnia 2024. 

Jest to zrobione taka zbiorówka każdej interpelacji, każdego zapytania. 

Radny G. Dudek - dobrze, dziękuję bardzo. No ja myślę, że te interpelacje i te odpowiedzi na 

interpelacje są na BIPie ogłaszane na bieżąco, czy nie? Teraz będą na bieżąco. 

Sekretarz Gminy P. K. Miera - Szanowni Państwo, a więc tak, robiliśmy to w sposób taki, że robiliśmy 

zbiorówkę i przekazywaliśmy na naszą stronę. 

Radny G. Dudek - dobrze, dobrze, ale teraz tej zbiorówki nie będzie, bo wykreślamy właśnie ten 

punkt z planu pracy Rady Gminy, wobec czego ja uważam, że takie interpelacje na BIP, powinny 

teraz aktualizowane być na bieżąco po każdej sesji, czy po 2 sesjach. Proszę, proszę wypracować 

jakiś schemat w tej materii dobrze, czyli proszę Państwa, Pani Małgosiu, proszę przygotować. One 

są tylko w sierpniu. W tym projekcie uchwały jest tylko raz, dlatego proponuję wykreślić. Ja złożyłem 

wniosek, Pani Małgosiu, proszę przygotować głosowanie. Niech Radni się wypowiedzą czy ten 

wniosek przyjmują? 



 

27 
 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek o zmianę planu pracy Rady 

Gminy Lyski - wykreślenie punktu Informacja nt. realizacji wniosków składanych przez 

Radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, 

Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie planu 

pracy Rady Gminy Lyski na 2025 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, 

Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

16) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Jejkowice, dotyczącego powierzenia 

Gminie Lyski realizacji zadania publicznego w zakresie świadczenia usług przez Ośrodek 

Pomocy Społecznej w Lyskach - Oddział Świetlica Wielopokoleniowa na rzecz uczestnika z 

terenu Gminy Jejkowice 

 Ww. projekt uchwały był omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i zapytał czy są jakieś 

pytania? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag.   

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Jejkowice, dotyczącego powierzenia 

Gminie Lyski realizacji zadania publicznego w zakresie świadczenia usług przez Ośrodek 

Pomocy Społecznej w Lyskach - Oddział Świetlica Wielopokoleniowa na rzecz uczestnika z 

terenu Gminy Jejkowice 

Wyniki głosowania 
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ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, 

Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

 17) zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą Lyski a Miastem Wodzisław Śląski dotyczącego 

zasad organizowania i finansowania nauczania religii ewangelickiej w pozaszkolnym punkcie 

katechetycznym przy Parafii Kościoła Ewangelicko-Augsburskiego w Wodzisławiu Śląskim dla 

uczniów szkół, dla których Gmina Lyski jest organem prowadzącym 

Ww. projekt uchwały omówił Dyrektor GZOPO P. B. Adamczyk. 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag.   

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą Lyski a Miastem Wodzisław Śląski dotyczącego 

zasad organizowania i finansowania nauczania religii ewangelickiej w pozaszkolnym punkcie 

katechetycznym przy Parafii Kościoła Ewangelicko-Augsburskiego w Wodzisławiu Śląskim 

dla uczniów szkół, dla których Gmina Lyski jest organem prowadzącym 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, 

Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

Ad.10. Sprawy bieżące Rady – wolne wnioski. 

Radny G. Dudek - w ramach dyskusji wpłynęło do nas kilka życzeń świątecznych do Rady Gminy 

Lyski, między innymi od: 

- Pana Posła na Sejm Krzysztofa Gadowskiego, 

- od Przewodniczącego Rady Gminy Krzyżanowice i Wójta Gminy Krzyżanowice, 

- od Pana Prezesa LKS Lyski Stanisława Kuczery, 

- od Pana Przewodniczącego Rady Gminy Jejkowice Pana Mieczysława Wojaczka, 

- od Stowarzyszenia LYSKOR - Prezesa Zarządu Radosława Łuszcz, 
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- Zespół Szkolno - Przedszkolny w Adamowicach, 

- także Wesołych Świąt i Szczęśliwego Nowego Roku życzy nam Zarząd UKS Gracz.  

Wójt Gminy Lyski - ja chciałam właśnie skorzystać i zarówno Państwu, jak i mieszkańcom, 

oglądających nas, ale wszystkim również przekazać życzenia Wesołych Świąt, zdrowych spokojnych 

takich, jakie Państwo sobie wymarzycie i żeby w Nowym Roku było jak najwięcej fajnych chwil, 

żebyście byli zdrowi, wasi bliscy, żeby byli zdrowi i żeby wszystko po prostu poszło tak, jak chcecie. 

Wszystkiego dobrego. 

Radny G. Dudek - dziękuję bardzo za te życzenia, ale jeszcze w ramach dyskusji na sesji Rady Gminy 

Lyski chce zabrać głos mieszkaniec Raszczyc. 

Mieszkaniec sołectwa Raszczyce – Pani mówiła, zachwalała Pani Mikołajki wykonane w Ośrodku 

Wspierania Rodziny i w szóstej, pierwszej godzinie szóstej minucie tam dalej mówiła Pani tak „w 

zeszłym roku ta impreza była dedykowana dla 500 mieszkańców, 350 dzieci otrzymało paczki”. Idąc 

śladem Pani, szukałem tą informację w internecie, na BIPie, wszędzie gdzie się dało. Tej informacji 

nie znalazłem. Czy może Pani podać źródło tej informacji konkretne, gdzie ona się znajduje i 

potwierdzenie tego. 

Radna S. Kluger- Kustoś - ja mam prośbę, jak Pan poda adres e-mailowy, to ja Panu wyślę o 

odpowiedź, którą uzyskam na pewno uda Ośrodka Pomocy Społecznej, który przejął całe archiwum 

z Ośrodka Wspierania Rodziny. Czy może tak zostać? Ja na dzień dzisiejszy mogę tylko Panu 

powiedzieć, że Mikołajki w Dzimierzy miały po 85 paczek, więc myślę, że to jest określona. 

Mieszkaniec sołectwa Raszczyce – wie Pani,  mówiła Pani o Ośrodku Wspierania Rodziny i o to mi 

chodzi 

Radna S. Kluger-Kustoś - to i na piśmie Panu odpowiemy na to pismo, jeżeli Pan zostawi adres e-

mailowy. Ja poproszę Panią z Ośrodka Pomocy… 

Mieszkaniec sołectwa Raszczyce – zaraz, zaraz, zaraz po sesji zostawię i drugi temat, który mam, bo 

chciałem to na poprzedniej sesji zgłosić listopadowej, ale niestety muszę dzisiaj, bo mnie nie było w 

listopadzie. Chodzi o tą drogę za ośrodkiem zdrowia w Raszczycach, boczną Raciborskiej. Z tego co 

wiem Panie Przewodniczący, to za Pana czasów została zakończona kanalizacja i odebrana. Także ta 

ulica jest dziurawa, nie naprawiona tak, jakby nie była przywrócona do stanu poprzedniego, bo nie 

wiem, co to jest stan użytkowy, wiem co to jest stan poprzedni, bo to jest ujęte w przepisach, jak 

również ta droga Polna po rozmowie z właścicielami pól stwierdzili oni sami, że tam jest, tam są 

przerwane rury drenażowe i te rury nie zostały naprawione i dlatego woda wybija. Przesłałem zdjęcia 

z portalu mapowego do Wicewójta, gdzie 2023 roku przed rozpoczęciem budowy kanalizacji droga 

była czyściutka sucha, gra, a obecnie zdjęcia, które przesłałem to jest błoto, wjechać nie można i 

trzeba przez pola objeżdżać. Nie zostało to naprawione po, w czasie czy po zakończeniu budowy i o 

to ludzie mają zastrzeżenia. Mam jeszcze kilka rzeczy, ale przy świętach nie będę już tego poruszał. 
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Chciałbym życzyć wszystkim zdrowych, wesołych świąt. Oczywiście dziękuję za to, że Państwo są 

na tyle cierpliwi i wysłuchują moich rad, a Pani Wójtowej dziękuję.  

Radny G. Dudek - dziękuję Panu za wypowiedź. Ja myślę, że jeśli chodzi o tą drogę, to Pan obecny 

Zastępca Wójta na pewno podejmie odpowiednie działania zgodne z prawem, które na pewno będą 

skutkować odpowiednim, odpowiednim nie wiem czym, działaniem, czy może może wobec tego, 

wobec tego wykonawcy, jakimś pociągnięciem go do tego, żeby było odpowiedzialne za naprawienie 

tej drogi, ale myślę, że Pan Zastępca Wójta już w tym kierunku coś robi. 

Mieszkaniec sołectwa Raszczyce – ale ktoś protokół odbioru podpisał, przepraszam.  

Radny G. Dudek - dobrze, ja nie podpisywałem.  

Mieszkaniec sołectwa Raszczyce – ja nie wiem, ktoś. 

Radny G. Dudek - ja nie jestem ktoś?  

Mieszkaniec sołectwa Raszczyce – mówię nie otrzymałem od Przewodniczącego ani Wicewójta 

odpowiedzi.  

Radny G. Dudek - ale ja mówię Panie, ja mówię, ale to to Pan, Pan Zastępca Wójta na pewno się tym 

zajmuje. Szanowni Państwo, jeżeli nie ma pytań, chciałbym Państwu, ponieważ jest to już ostatnie 

nasze spotkanie w tym roku i przed świętami, chciałbym Państwu złożyć najserdeczniejsze życzenia, 

żeby ten okres świąteczny był dla Was wszystkich czasem wolnym od codziennych kłopotów, od 

codziennych trosk. Żeby był czasem z jednej strony radosnym, a z drugiej strony, z drugiej strony, 

czasem powagi, żeby był czasem świątecznych spotkań w gronie rodzinnym, świątecznych spotkań 

z przyjaciółmi i żeby to był czas pojednania i przebaczenia, ponieważ, no nie, nie ma lepszego 

momentu w roku na to. Szanowni Państwo, oczywiście życzę Państwu wspaniałych prezentów, 

wymarzonych prezentów pod choinką i wspaniałego i szczęśliwego Nowego Roku 2025. 

Ad.11. Zakończenie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski Pan Grzegorz Dudek podziękował wszystkim za uwagę i 

zakończył obrady sesji. 

 

Posiedzenie było nagrywane.  

 

  

 

 


